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Boligudvalget 

Folketinget 

Boligudvalget har i brev af 24. november 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

vedrørende L 9 – Forslag til lov om ændring af lov om midlertidig regulering af 

boligforholdene (Bopælspligt i nyetablerede boliger, der i en lokalplan er fast-

lagt til helårsboliger), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Heidi Bank (V). 

Spørgsmål nr. 16: 

Vil ministeren redegøre for, hvilken ibrugtagelsesgrad som det i praksis er mu-

ligt at opnå? 

Svar: 

Ibrugtagelsesgrad vil i praksis over tid naturligt bevæge sig mod en fuld ibrug-

tagelse. Der er mange faktorer, der påvirker tempoet for ibrugtagning af ny-

etablerede boliger.   

Lovforslaget har til hensigt at give kommunerne et redskab, som kommunerne 

kan bruge, når de vurderer, at der er behov for at sikre, at nyetablerede boliger 

tages i brug som helårsboliger, så snart der foreligger en ibrugtagningstilla-

delse. Denne mulighed må antages at være en af faktorerne, der vil bidrage til 

at forhøje ibrugtagelsesgraden.  

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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